
OHR  PREDSTAVIO  NACRT
FEDERALNOG ZAKONA O SUMAMA
Danas je Ured Visokog predstavnika Vladi Federacije sluzbeno
predstavio nacrt zakona o sumama i sumskom zemljistu.

Trenutno se sumama, koje predstavljaju jedan od najvaznijih
prirodnih  resursa  u  Federaciji  Bosne  i  Hercegovine,  ne
upravlja na pravilan nacin. Time se javnost lisava dragocjene
izvozne robe. Stavise, neregularna praksa u oblasti sumarstava
ozbiljno steti okolisu, pokrece masovnu eroziju tla, poplave i
klizista, sto je dovelo i do gubitka ljudskih zivota.

Novi zakon, koji je izradjen na zahtjev Vlade Federacije, uz
ucesce  citavog  niza  domacih  i  stranih  strucnjaka,  je
namijenjen  konacnom  rjesavanju  ovih  problema.  On  treba  da
zamijeni zastarjeli, socijalisticki Zakon o sumama iz 1978.
godine, i da propisima regulise granu sumarstva u Federaciji
BiH,  u  skladu  sa  najkvalitetnijim  zapadnim  standardima,
obezbjedjujuci  i  efikasne  mehanizme  za  provodjenje  tih
propisa.

Kljucna  tema  zakona  je  “odrziv  razvoj”.  On  poziva  na
napustanje  eksploatacijskog  pristupa  upravljanju  sumama  na
bazi javnog sektora, i prelazak na odrzivo upravljanje na bazi
privatnog  sektora,  sto  je  u  svakom  slucaju  primjerenije
modernoj,  trzisno  orijentiranoj  privredi.  Vazan  cilj  ovog
zakona je da drvne sirovine u Federaciji ucini privlacnijima
za zapadnoevropske kupce.

Zakon predvidja osnivanje Savjetodavnog odbora za sume, koji
ce zastupati niz privatnih i javnih interesa, kao i Federalnog
zavoda za sumarstvo, koji za cilj ima njegovanje naucnog i
modernog pristupa sumarstvu.

Zakon takodje predvidja radikalne izmjene sadasnjih struktura
u  Vladi  Federacije.  Trenutno  su  pitanja  vodoprivrede,
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sumarstva i okolisa podijeljena izmedju dva ministarstva, sto
stvara znatne praznine, ali i preklapanja. Bilo bi logicno da
se  ova  usko  povezana  pitanja  stave  u  nadleznost  jednog
ministarstva, i to novog Federalnog ministarstva za prirodne
resurse.

OHR ocekuje da ce se usvajanje ovog nacrta uskoro naci na
dnevnom redu Vlade Federacije.


